
Klima-, Energi- og Forsyningsudvalget

Til: Klima-, energi- og forsyningsministeren

Dato: 1. februar 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

KEF alm. del

Spørgsmål 172
Ifølge flere rapporter fra byggeforskningsinstituttet ”BUILD”, herunder Klimarådets byg-
ningsekspert professor Per Heiselberg, og Trafik-, Bygge- og Boligstyrelsen, der er res-
sort for Bygningsreglementet BR18, samt andre førende eksperter, er det ikke længere
rentabelt at indføre skærpede lovkrav i BR18 til vinduer, end hvad der svarer til A-mærke-
de (Eref≤0 kWh/m² pr. år) og som er mindstekrav i BR18 pr. 1. februar 2021. Energistyrel-
sen har alligevel i bygningspuljen valgt at indføre ”additionelle” energikrav, energiklasse 1
og 2, i forhold til de A-mærkede, som betingelse for at opnå tilskud. Hvorfor er ministeren
af en anden opfattelse end Trafik-, Bygge- og Boligministeriet, byggeforskningsinstituttet
”BUILD” og Klimarådets bygningsekspert – og hvordan er den underbygget?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Morten Messerschmidt (DF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Morten.Messerschmidt@ft.dk og til
lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Rasmus Helveg Petersen
formand
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